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ELVERUM 8.–11. AUGUST 2019

De nordiske jakt-  
og fiskedagene

Arrangeres i samarbeid med  
Norges Jeger- og Fiskerforbund

Jakt- og fiskedagene på  
Norsk skogmuseum i Elverum er  

Norges viktigste møtested for frilufts-
folk, jegere og fiskere! Over 32 000 

besøkende hvert år. Mange spennende 
utstillere med gode tilbud på våpen, 

ammunisjon og optikk!
Ta kontakt 

for program! 
skogmus.no

Mer info? 
tlf: 62 40 90 00  
post@skogmus.no

Torsdag og  
fredag kl. 10–18, 
lørdag kl. 9–18,  

søndag kl. 10–17
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Kirkeveien 58, 2409 Elverum •Tlf 62 41 50 00 
post@evetas.no • www.evetas.no
Mandag, tirsdag og fredag 9–16. 
Onsdag og torsdag 9–19.

              

TIMEBESTILLING

Vi tar imot timebestilling for undersøkelse 
og behandling av hunder, katter og andre kjeledyr
AKUTTBEREDSKAP

Akutt syke dyr/dyr som trenger øyeblikkelig hjelp, vil bli prioritert.
DØGNVAKT

Vårt nummer 62415000 skal alltid være tilknyttet 
en vakthavende dyrlege.

DØGNVAKT
TLF 62 41 50 00  

SMÅDYRKLINIKK

SMÅDYRKLINIKK I ELVERUM

 E-Ve t AS

 E-Ve t AS

Lik oss gjerne på instagram og facebook

MARIERAGNE SARA TOVE KARI

FØLG MED PÅ INSTAGRAM OG FACEBOOK FOR KAMPANJER OG KURS OG HJEMMESIDEN VÅR FOR OPPDATERING AV ÅPNINGSTIDER



w w w . n j f f - h e d m a r k . n o 3

Nytt fra NJFF-Hedmark 
Årgang 23
Kontoradresse
Norsk Skogmuseum
Solørvegen 151, 2407 Elverum 
Postboks 191, 2402 Elverum
Telefon 62 42 51 81
Bankkonto 9100.16.54034
E-post: hedmark@njff.no
www.njff-hedmark.no

Annonsepriser
 1 utg. 3 utg.
1/1 side 6.800,- 16.800,-
Baksida 8.800,- 20.000,-
1/2 side 4.800,- 13.500,-
1/4 side 2.900,- 7.800,-
1/8 side 2.000,- 5.500,-
Eks mva. inkl. farger

Ansvarlig redaktør
Ole Mattis Lien

Grafisk produksjon
Eggen Media AS

Annonser
Anette Hartviksen, tlf 40 85 85 10
anette@eggen.no

Trykk Flisa Trykkeri

Forsidefoto 
Ole Mattis Lien
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 ole.mattis@njff.no

 marius.hassve@njff.no

 mari.evensen@njff.no

 ada.bredalen@njff.no 

Ole Mattis  
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913 07 272
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924 33 656 
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Evensen  
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MIL
JØMERKET

241
Trykksak

64
5

Jaktsesongen nærmer seg, og med 
det tid for forberedelser. Sensom-
meren er i denne sammenheng 
en flott tid for å gjøre eier så vel 
som hund klar for høstens eventyr. 
Haglesvingen og rifleavtrekket 
må sitte, det samme kondisjonen. 
Når skuddene så sitter kan man 
spisse den fysiske formen ved 

Tid for forberedelser …
å ta med hele familien, tobente 
som firbente, på en treningstur på 
 sykkel til et fiskevann i nærområde. 
Mulighetene er mange. I denne 
sammenheng skal det nevnes at 
det i skrivende stund er mange 
Fiskesommer-arrangement rundt 
om i Hedmark. Dette er en viktig 
innfallsvinkel for barn og ungdom 
til å bli introdusert med det fantas-
tiske arbeidet som blir lagt ned i de 
mange lokalforeningen våre. Dette 
genererer beviselig også medlem-
mer til lokalforeningene. 

Det gode uteliv starter med plan-
legging og organisering inne, og 
det er i denne sammenheng mye 
møtevirksomhet og organisasjons-
utviklingsarbeid. Fylkesstyrets Svein 
Arve Pedersen er stadig på farten til 
foreninger som trenger hjelp til for-
skjellige organisatoriske spørsmål. 
Her jobbes det godt. Vi har også 
hatt møter med Statskog, rovvilt-
nemndene, fylkeskommunen og ikke 
minst et meget givende regionmøte 
i Sør-fylket. Ikke like givende er alle 
de planlagte vindkraftutbyggingene 
som nå står på trappene. Her må 
det kjempes, og fylkeslaget har  
i denne sammenheng støttet Våler 
JFF sin protest mot utbygging av 

Kjølberget. Vindkraftsaken blir 
således et viktig satsingsområde for 
NJFF fremover, sentralt så vel som 
regionalt. 

På fylkeskontoret har vi fått en ny 
mann. Marius Hassve har startet 
på sitt nye vikariat i NJFF-Hedmark. 
Her har vi fått en mann som bren-
ner for fiske og fiskekultivering. 
Lokalforeningene har fått en mann 
som kan brukes innen alt av fiske. 
Vi ønsker Marius velkommen og 
lykke til. 

Vil med dette ønske alle våre med-
lemmer i Hedmark en god høst. 
Håper vi ses på De nordiske jakt- og 
fiskedagene i august. 

Kjetil Hagen,  
leder NJFF-Hedmark
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F Y l k e s s e k r e T Æ r

Ole Mattis Lien, fylkessekretær NJFF-Hedmark

Den gode tida nærmer seg 
for oss som er jegere. Bukke 
jakt, reinsdyrjakt, rype og 
skogsfugljakt, harejakt, og 
mange former for storviltjakt 
står for døra. 

Tid for rekreasjon og friluftsliv med alt 
som hører til, gir gode dager og påfyll 
av batteriene for den delen av befolk-
ningen vi tilhører. Likevel er det noen 
mørke skyer som truer vår naturglede. 
Vindkraft har bokstavelig vært i vin-
den i det siste. Flere steder i Hedmark 
er det vedtatt å bygge vindkraftan-
legg, og noen steder er det allerede 

igangsatt arbeid med å bygge infra-
struktur og vindmøller. Et anlegg er 
ferdig. Dette er Raskiftet vindkraftverk 
på vestsiden av Osensjøen med 31 
turbiner som sees fra store deler av 
Hedmark. I nasjonal ramme for vind-
kraft har NVE utpekt et område som 
berører Tolga, Os, Tynset, Engerdal og 
Rendalen som et av 13 områder for 
nye vindkraftverk i Norge. Dette er 
inngrep som få konsekvenser for oss 
som er jegere, fi skere og friluftsfolk. 
Forbundsstyret i NJFF har tatt et klart 
standpunkt for norsk natur og mot 
landbaserte vindkraftverk, heldigvis!

Klima- og Miljødepartementet har 

kommet med forslag til endringer i 
naturmangfoldloven, rovviltforskrif-
ten og forskrift om utøvelse av jakt, 
felling og fangst. Her er det også mye 
å jobbe med for NJFF. Det foreslås å 
endre dagens forvaltningsregioner 
for rovvilt til færre og større for-
valtningsområder. Mon tro om ikke 
beslutningene kommer ennå lenger 
unna grasrota? Dette vil også med-
føre forandring i rovviltnemndene. 
Hedmark vil bli hørende hjemme i en 
langt større region om departementet 
får forslaget sitt igjennom. Videre 
foreslås det opprettet ei uavhengig 
klagenemnd. Hva slags myndighet ei 
slik nemnd skal ha er ikke avklart., 
heller ikke hvordan nemnda skal være 
sammensatt og organisert. Alt dette 
er sendt ut på høring. Her er det viktig 
at NJFF er på ballen.

Medlemssituasjonen i Hedmark er 
positiv om dagen. 1. juni var Hed-
mark det eneste fylket som hadde 
fl ere medlemmer enn 1. juni i fjor. 
Dette tyder på at det drives godt 
i mange foreninger. To tredjedeler 
av våre foreninger hadde positivt 
medlemsresultat denne datoen. Bra! 

Fortsett det gode arbeidet lokalt.
Jaktskyting er en stor aktivitet i Hed-
mark. Dette gjenspeiler seg i at vi 
dette året har tre av forbundets seks 
Norgesmesterskap lagt til fylket i år. I 
Løten har det vært arrangert NM jak-
tfelt og NM nordisk jaktskyting. Vang 
JFF arrangerer NM i elgskyting i 
sommer. Fylkesmestre blir kåret i alle 
grener i Hedmark og bredden i innen 
jaktskyting er stor. Viktig å huske 
på at den egentlige opprinnelsen til 
jaktskyting er trening til jakta, og det 
å kunne håndtere et jaktvåpen på en 
sikker og god måte. Det er viktig for 
alle oss som driver med skyting, og 
«dra» med jaktkamerater og andre 
jegere til skytebanen for å få nød-
vendig trening til å kunne bedrive 
en human jakt. Med nødvendig 
trening tenker jeg ikke bare på de 
obligatoriske 30 treningsskuddene 
til storviltprøven. Mange, for ikke å 
si de fl este trenger mange fl ere enn 
disse obligatoriske treningsskuddene. 
Skytetrening er ferskvare!

NJFF-Hedmark ønsker dere en riktig 
god høst med børse og fi skestang!

Viktige saker for NJFF-Hedmark framover!

Tekst og foto: Ole Mattis Lien

NJFF-Hedmark var det eneste 
fylkeslaget som hadde oppgang 
i medlemstallet sammenlignet 
med 1. juni i fjor. Dette gjen-
speiler seg selvsagt også hos 
medlemsforeningene våre. Hele 
74% av medlemsforeningene i 
Hedmark hadde likt medlemstall 
eller oppgang sammenlignet med 
samme dato sist år. 

I NJFF-Hedmarks vervekonkur-
ranse er det Vang JFF som har 
størst økning i antall medlemmer 
med en økning på hele 62 med-
lemmer, men også Trysil JFF med 
37 medlemmer i økning og Åsnes 
JFF (27), Stange JFF (26) og 
Furnes JFF (25) har god medlems-
tilgang.

I klassen størst økning i prosent 
er det de små foreningene som 
dominerer. Dalsbygda JSK som er 
en veldig liten forening har økt sitt 
medlemstall med 60%, Vestre Trysil 
JFF har økt med 48% og Odal SFK 
har en økning på 33%.
Vervekonkurransen fortsetter ut 
året. Konkurransen er delt i to 
klasser:
1)  Premie til den foreningen som 

har størst nettoøkning i antall 
medlemmer.

2) Premie til den foreningen som 
har størst nettoøkning i prosent.

Her er ingen ting avgjort, bare 
stå på med å verve medlemmer 
framover! Særlig foreninger med 
minustall oppfordres til å ta en 

Viktig med nye rekrutter til jakt og fi ske. Her fra Fiskesommerarrangement 
hos Stange JFF som fi kk 15 nye barn og ungdomsmedlemmer!

Bra medlemstall i Hedmark

gjennomgang av medlemslistene 
sine. Kanskje noen bare har glemt å 
betale medlemsgiroen sin!
Premiene er to Murikka stekehel-

ler (komplett) til de vinnende 
lokalforeninger. Premiene deles 
ut på NJFF-Hedmarks årsmøte i 
mars 2020.
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Knut Arne Gjems

fikk skyte haren. Båtbyggeren med 
langt skjegg som lærte meg å knyte 
fiskeknuter. Mannen på Felleskjøpet 
som kom med jakt- og fiskeutstyr. 
Farmor som jakta til hu var over 80 
år, farfars jakthistorier, og far som 
alltid tok seg tid å ta meg med ut. 
Samt mange andre gode minner fra 
livet på skogen. Husk at slike opp-
levelser preger livet til ungdom, og 
er en av de fineste gavene man kan 
få. Ønsker dere med disse ord en fin 
høst i skog og mark!

 w w w . n j f f - h e d m a r k . n o 3

University Roman

KURS – KONFERANSER – SELSKAP – CATERING – ARRANGEMENT

Norsk skogmuseum • Tlf 62 41 69 10
post@forstmann.no • forstmann.no • Følg oss på Facebook

• Selskaper
• Arrangementer som 

havets festbord og viltbord
• Kurs- og konferanser
• Spiseri og kafé
• Catering

Du som er opptatt av velge det aller beste og noe 
litt annerledes velger Forstmann – Elverums fi neste 
selskapslokaler, spiseri, kurs- og konferansesenter.

havets festbord og viltbord

Kirkeveien 58, 2409 Elverum •Tlf 62 41 50 00 
post@evetas.no • www.evetas.no
Mandag, onsdag og fredag kl 9–16. 
Tirsdag og torsdag kl 9–19. 

FØLG MED PÅ FACEBOOK OG HJEMMESIDEN VÅR FOR EVENTUELLE KAMPANJER OG KURS!

              

TIMEBESTILLING
Vi tar imot timebestilling for undersøkelse 
og behandling av hunder, katter og andre kjeledyr
AKUTTBEREDSKAP
Akutt syke dyr/dyr som trenger øyeblikkelig hjelp, vil bli prioritert.
DØGNVAKT
Vårt nummer 62415000 skal alltid være tilknyttet 
en vakthavende dyrlege.

DØGNVAKT
TLF 62 41 50 00  

SMÅDYRKLINIKK

SMÅDYRKLINIKK I ELVERUM

 E-Ve t AS

 E-Ve t AS

RAGNE SARA TOVE KARI

Få 34 % NJFF-rabatt  
på jakthundforsikring
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Bladet Jakt & Fiske har kåret Gjensidiges 
jakthundforsikring til best i test.

Forsikringen kan utvides slik at den gir kompensasjon 
hvis noe skjer som fører til at hunden din mister 
jaktegenskapene. 

Den lave egenandelen på 15 % gjelder uansett hvor 
gammel hunden er.

Les mer på gjensidige.no/njff eller ring 915 03100

Vi står i eget telt på uteområdet under
De nordiske jakt- og fi skedagene!

www.lava-norge.no
www.vapenloftet.no         www.durano.no
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Kurs og aktiviteter k u r s
Mer info om alle våre kurs i aktivitetskalenderen på hjemmesiden: www.njff-hedmark.no   
For kontakt/info: NJFF-Hedmark tlf.: 62 42 51 81 eller e-post til: ada.bredalen@njff.no Påmelding til kurs via aktivitetskalenderen på våre nettsider. 
Påmeldingsfrist til kursene er 2 uker før arrangementets oppstart, der ikke annen dato er oppført. Med forbehold om endringer.

Kurs/aktivitet Sted Tid Pris Info

De Nordiske Jakt- Elverum 8.–11.8. Arr. billett.  Norges største møtested for alle som er interessert i jakt, fiske og frilufts-
liv. Årets arrangement er det 57 i rekken og vi gleder oss! Her blir det 
salg av alt fra friluftsklær og utstyr til tradisjonell mat og håndverk. NJFF 
er samarbeidspartner med Norsk Skogmuseum om arrangementet. 

Introjakt på gås Åsnes 12.8.  Gratis  Teori om gåsejakt i samarbeid med Åsnes JFF. Deltakelse på denne 
teorikvelden er obligatorisk for kunne få bli med på praktisk del den 
21. og 22.9.

Jegerprøvekurs Elverum 13.8.–6.9. 1900/2600  Kurset er obligatorisk for å gå opp til jegerprøve-eksamen. Alle som 
fyller 14 år i kalenderåret eller eldre kan delta. Kurset vil hovedsakelig 
foregå på kveldstid. 

Dressurkurs unghund/valp Elverum 13.8.–5.9. 2000/2700  Grunnleggende dressur og lydighetskurs for unghund/valp. Kurset 
arrangeres over 8 kurskvelder, hvor første kvelden er teori uten hund. 

«Storviltjegerens ansvar –   16.–17.8. 1900/2600  Pensumet tilfredsstiller krav til jaktlederkurs. Egner seg for storvilt 
jegere og hundeførere generelt, og jaktledere spesielt. Det tar for seg 
jaktlederrollen, lover og forskrifter, ansvar, forvaltning, human jakt-
utøvelse og ettersøksjakt -teori og praktiske øvelser i felt.

Fluefiskekurs Elverum 21. og 28.8.    Gratis  Fluefiskekurs for ungdom 12–26 år og jenter.  
Onsdag 21.8. kl. 18–21. Innlæring av kasting, knuter og insektlære 
Onsdag 28.8 kl. 17–21. Praktisk fiske i Glomma ved Strandfossen.

Ettersøk på villsvin Lisetra 23.–24.8 1800/2500  Kurset inneholder teori om villsvinet, og informasjon om hvordan man 
gjennomfører jakt og ettersøk på det. Det vil også bli lagt inn praktiske 
skyteøvelser, samt øvelser med hund for å vise hvordan ettersøk på 
villsvin kan utføres. 

Introjakt på due Løten/ 24.8. 0/300/500 Dagskurs for ungdom. Bli med på duejakt med veiledning under   
for ungdom  Stange    trygge forhold. Erfarne jegere stiller som faddere på kurset.

Friluftscamp for jenter Elverum 23.–25.8 400/600 I samarbeid med Nordre Elverum JFGF arrangeres friluftscamp/duejakt 
duejaktcamp      camp for jenter. Se egen artikkel med mer informasjon om campen. 

Påmelding til kvinnekontakt Liv Grethe Bekkelund, liv-gre@hotmail.no

Elgjegerkveld Åkrestrømmen 28.8. 100/200 Her vil det bli en fin mulighet til å tilegne seg den siste informasjonen 
 Elverum 4.9.   omkring lover og forskrifter.

Introjakt på hare Engerdal 21.9. 0/300/500 Dagskurs for jenter og ungdom. Bli med på harejakt med veiledning 
for nye jegere    under trygge forhold. Erfarne jegere stiller som faddere på kurset.

Introjakt på gås Åsnes 21. og 22.9. 0/300/500  Dagskurs i samarbeid med Åsnes JFF. Bli med på en dags gåsejakt med 
veiledning under trygge forhold. Erfarne jegere stiller som faddere på 
kurset. Deltakelse på teori den 12.8. er obligatorisk for kunne få bli 
med på praktisk del den 21. og 22.9. Påmelding via aktivitetskalen-
deren på våre nettsider.

Introjaktjakt på elg Gravberget 10.–13.10. 2600/4200 Opplæringsjakt på elg for nybegynnere. Bli med på elgjakt med  
for nye jegere      veiledning under trygge forhold. Erfarne jegere stiller som faddere på 

kurset.

Introjakt på elg Tørberget 10.–13.10. 2600/4200 Opplæringsjakt på elg for jenter. Bli med på elgjakt med veiledning 
for jenter     under trygge forhold. Erfarne jegere stiller som faddere på kurset.

Introjakt på elg Gravberget/  10.–13.10. 2600/4200 Opplæringsjakt på elg videregående kurs stiller krav til tidligere å ha  
videregående kurs  Tørberget     deltatt på opplæringsjakt på elg nybegynner eller for jenter. Dette er et 

kurs for å styrke kompetansen for den nyetablerte jegeren.

Tekst: Ada Bredalen

og fiskedager

Teorikveld for nye jegere

for nye jegere

mer enn du tror …»  
Jaktlederkurs
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N M 

Halvparten av Norges
mesterskapene i NJFF 
arrangeres i 2019 i Hedmark. 

Tekst: Ole Mattis Lien

Løiten JFF var først ute med NM i 
jaktfeltskyting på ettervinteren. Hele 
1044 skyttere deltok. Mestertittel 
ble det til Nils Harald Huset fra 
Vernes JSK, foran Bjørn Lennart 
Vorre fra Lardal JFF og Odd Arne 
Brekne fra Farsund og Lyngdal JFF. 
Alle hadde 196 poeng etter mester-
skapsomgangen og det måtte ei 
omskyting til for å kåre vinneren. 
Beste dame i mesterskapet ble Julie 
Østgård fra Tynset JFF. Ronny Olaf-
sen fra arrangørklubben ble nest 
beste jeger, og Sverre Lindstad også 
fra Løiten JFF ble tredje beste vet-
eran. Jon Ola Vermundsdammen fra 
Åslia JSK ble på samme plass blant 
juniorene. Løiten JFF som arrangører 
lagde et meget godt mesterskap. 
Resultater finnes på nettsidene til 
Løiten JFF.

NM i Nordisk Jaktskyting ble 
arrangert på samme sted. Løiten JFF 
stilte sitt baneanlegg til disposisjon 

Tre NM i Hedmark i 2019

for mesterskapet. Arrangementet 
var et samarbeidsprosjekt mellom 
to klubber fra Akershus og to klub-
ber fra Hedmark. Klubbene Løiten 
JFF, Skogen JSK, Hemnes JFF og 
Bjørkelangen JFF bidro med dette 
til at det ble et norgesmesterskap i 
denne grenen. Kongepokalen innen 
jaktskyting ble delt ut på Løten til 
vinneren jaktskytingens formel 1. 
Kongepokalvinner og Norgesmester 

ble Terje Kroken fra Nidaros JSK.  
Are Venemyr, Froland JFF ble nr. 
2 og Løiten JFFs egen skytter Kim 
Andre Bjørnstad ble bronsevinner. 
Ragnhild Sangen Billingsø fra 
Eidskog JFF ble tredje beste dame 
i mesterskapet. Totalt deltok 108 
skyttere i NM Nordisk på Løten. 
Resultater fra mesterskapet leser 
dere på sidene til NJFF-Hedmark.

Det tredje og siste norgesmester-
skapet er NM i elgskyting i Vang. 
Dette er i skrivende stund ikke 
arrangert. Vang JFF er godt i gang 
med planleggingen, og påmelding-
ene renner inn. Følg med på nettsi-
dene til Vang JFF og NJFF-Hedmark. 

Kurs/aktivitet Sted Tid Pris Info

Introjakt på rype/skogsfugl Rendalen 12.10. 0/300/500 Dagskurs for ungdom og jenter. Bli med på jakt med veiledning  
for nye jegere    under trygge forhold. Erfarne jegere stiller som faddere på kurset.

Grunnkurs Vang 2.–3.11. 2500/3200 Grunnkurset er obligatorisk for alle som vil utdanne seg til instruktør  
jakthundinstruktør      innen ettersøk, aversjon og jakthunddressur. Kan også være nyttig for 

alle jakthundeiere med ønske om mer kompetanse om hunden og jakt-
hunddressur.

Introjakt på rådyr Løten 23.11. 0/300/500  Dagskurs –rådyrjakt. Det vil bli en innledende teoridel om jakta på 
morgenen før den praktiske jakta igangsettes. Hver deltaker har hver sin 
erfarne fadder for å gi en sikker jaktopplæring.

Mårfangst Åsnes  0/300/500 Bli med å lær om hvordan man fangster mår i teori og praksis. 
    Teori en kveld med påfølgende praktisk kursdag. 

«Pallen» under Nordisk jaktskyting: Norgesmester Terje Kroken, Nidaros JSK, Are Venemyr, Froland JFF nr. 2 og Kim Andre 
Bjørnstad, Løiten JFF nr. 3. 
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E V e N s T A d  J A k T -  O G  F I s k e F O r e N I N G

Tekst og foto: Marius Hassve

Evenstad Jakt & Fiske
forening (EJFF) er en 
levende forening med 63 
medlemmer pr. 31.12.2018. 
Lokallaget fra MidtØsterdal 
har medlemmer fra både 
fjernt og nært, med de fl este 
tilknyttet lokalmiljøet samt 
fra høgskolens avdeling for 
skog og utmarksfag. 

Foreningen leier ut hytte ved Him-
melsjøen og Netfl oen, to fl otte 
utgangspunkt for jakt- og fi ske-
opplevelser. Her er det mulighet 
for generelt fritidsfi ske inkludert 
garnfi ske etter ørret. Foreningen 
disponerer i tillegg 5 mindre skog-
stjern for sportsfi ske, Spongtjørna, 
der de to nordligste blir kultivert 
med fi skeutsettinger av henholdsvis 
ørret og røye. Foreningen har nå 
også fått en avtale med grunneier 
for Spongtjørna, Opplysningsves-
enets fond (OVF), om i tillegg å få 
disponere hare- og skogsfugljakta 
fra høsten 2019. Dette er et nor-
malt godt småviltterreng, og både 
medlemmer og ikke medlemmer av 
foreningen vil få mulighet til å kjøpe 
et begrenset antall kort. 

Medlemmene for øvrig er godt 
balansert hva fi ske og jaktinteresse 
gjelder, og foreningen har i denne 
sammenheng skytebane med 
mulighet for å trene haglesvingen 
så vel som rifl eskyting. Fra klokken 
18 og utover i perioden fra siste 
tirsdag i mai og ut juni samt de 
tre første tirsdagene i august kan 
man avlegge de obligatoriske tren-
ingsskuddene samt skyte opp på 
skytebanen, som for øvrig ligger på 
statsskoggrunn ovenfor Evenstad 
kultiveringsanlegg. 

Om jegerprøven fortsatt står imel-
lom deg og børsa, skal det nevnes 
at det årlig arrangeres et åpent 
jegerprøvekurs på vårparten med 
EJFF styremedlem Kåre Sandklev 
som instruktør. 

Alt i alt skjer det noe for enhver 
smak på Evenstad. Allikevel kom-
mer man ikke utenom at det er på 
vinteren de siste 
årene de største 
arrangementene i 
foreningsregi har 
blitt gjennomført, 
med årlige VM 
uttak i mormys-
kafi ske samt årets 
NM i isfi ske på Lomnessjøen i Ytre 
Rendal. Sistnevnte med om lag 400 

startende over to dager er for øvrig 
det aller største arrangementet i 

foreningens 
56 år gamle 
historie, og var 
et samarbeid-
sprosjekt med 
Ytre Rendal 
JFF og Trysil 
SPFK. Hvem vet, 

kanskje det er klimaet som gjør at 
denne vinteraktiviteten står så høyt 
i kurs der oppe? Det er dog uansett 
ikke før frosten gjør retrett og solen 
begynner å varme en gang utover 
mars måned man virkelig ser hva 
vinterfi ske har av betydning for 
mange av foreningens medlemmer. 
Det tradisjonsrike sprælefi ske (grin-
dalsfl uefi ske) på Glomma er nemlig 
fl ere av medlemmenes spesialfelt 
hva fi ske gjelder, og i denne sam-
menheng arrangerer EJFF sammen 
med fylkeslaget og Glomma fi ske-
forening en årlig åpen isfi skedag 
for familier der dette spennende og 
lokale fi ske demonstreres. Fisk blir 
det så klart alltid! 

Sprælefi ske
I Elverum kalles den grindalsfl ua, 
lenger nord i Østerdalen, spræle. 
Det vitenskapelige navnet er Capnia 
pygmaea, en liten steinfl ue som 

avslutter sin ufullstendige forvan-
dling sent på vinteren. Lysende 
lykter på isen på Glommas vestside 
natterstid var tidligere et sikkert 
vårtegn; da var ivrige sjeler ute 
for å lure steinfl ua opp av dypet. 
Steinfl uene ble så lagt i bøtter med 
issørpe, før de ble brukt for å lokke 
til seg sik. Det fortelles om store 
fangster, ofte på krok agnet med 
nivea krem, men i dag er spræle 
og nivea i det store og hele byttet 
ut med fjærmygglarver og maggot. 
Dette spesielle kikkfi sket er utrolig 
spennende og kan gi fl otte fangster 
om man treffer på. De beste tipsene 
får du utvilsomt av en østerdøl med 
frostskader på nesetippen. 

Medlemspresentasjon
Else Slåttelid er det nyeste tilskud-
det til EJFF familien og har allerede 
rukket å bli en dyktig isfi sker. Under 
årets NM på Lomnessjøen fi kk hun 
en fl ott 7. plass i kvinneklassen 
med 1806 gram. Else ser allerede 
frem mot neste konkurransesesong, 
men før den tid blir det kanskje en 
tur eller to i skogen på småviltjakt. 
Hun tok nemlig jegerprøven i fore-
ningens regi denne våren, og blir 
hun like god med hagla som med 
pilkstikka har småviltet en usikker 
høst i vente. 

Else med fl ott sik fra NM på Lomnessjøen.  I innsjøen fi nnes i tillegg mort, abbor, 
harr, gjedde, lake, steinsmett samt en og annen ørret og muligens krøkle.

400 startende over to dager 
er for øvrig det aller 
største arrangementet 
i foreningens 56 år gamle 
historie
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Høst – og snart jakt igjen!

1. Tenk sikkerhet i alt du gjør 
som jeger
Tenk sikkerhet med jaktvåpen – alltid! Våpen lagres 
nedlåst utenom bruk. Behandle alltid våpenet som om det 
er ladd, og pek aldri på noen. Sett aldri fra deg et ladd 
våpen. Brekk hagla og ha sluttstykket i bakre stilling når 
du møter andre for å vise at våpenet er sikkert. Signal-
farger gjør at du synes bedre for andre jegere.

2. Skyt kun gode skudd
Skudd plasseres i lungeområdet. 70 meter på still-
estående dyr med bredsiden til er nok for nybegynnere. 
150 meter er for langt for de fl este. Vær varsom når dyr 
er i bevegelse: Selv erfarne jegere har problemer når dyr 
løper. Øvelse gjør mester: Jegere med mange treningss-
kudd og fellingserfaring skyter bedre. De unngår risikosit-
uasjoner. 

3. Behandle skutt vilt riktig 
Vilt er en verdifull ressurs som du skal ta godt vare på. 
Kunnskap om slakting og ivaretagelse er viktig.

4. Lær deg førstehjelp
Lær deg grunnleggende førstehjelp, og ha alltid med 
førstehjelpsutstyr.

5. Sett minst mulig spor etter deg
Jegere bestreber seg på sporløs ferdsel. Søppel og tom-
hylser hører ikke hjemme i naturen. Slakteavfall bør om 
mulig fraktes ut, alternativt graves ned, eller i det minste 
legges slik at det ikke sjenerer andre.

6. Ta hensyn til andre natur-
brukere
Vi er mange som bruker naturen, også i jaktsesongen. Det 
er plass til alle. Ta hensyn til andre naturbrukere. Gi deg til 
kjenne, vær imøtekommende og snakk med folk.

7. Kom deg trygt hjem
Å gå seg vill rammer fl ere enn deg selv. Lær deg å bruke 
GPS, kart og kompass og ha det med alltid. Last ned 
NJFFs «Rett hjem»-app til smarttelefonen. Ha med et 
signalfarget plagg i tilfelle du skader deg, slik at rednings-
mannskap kan fi nne deg.

8. Vær stolt av å være jeger
Som jeger er du en kulturbærer, og det skal du være stolt 
av. Vi høster av naturens overskudd uten at den forringes. 
Husk at du er en ambassadør for hele jeger-standen, og 
oppfør deg deretter.

Gauperegistrering 2018–19
Tekst: Mari Tangen Evensen

I juni publiserte Rovdata rap
porten etter årets gaupereg
istrering. Gaupebestanden på 
landsbasis har gått ned litt 
fra året før, 2,5 familiegruppe 
ned og 55 totalt. 

For sjuende år på rad ligger den 
under det nasjonale bestandsmålet 
på 65 årlige familiegrupper. 

Etter vinteres innsats ute i felt, 
så hadde vi trodd at antall fami-

liegrupper i Hedmark skulle bli noe 
høyere enn resultatet i rapporten 
viste. I Hedmark ble det påvist 6 
familiegrupper.
Bestandsmålet er 10 familiegrup-
per (i gjennomsnitt over 3 år) i 
Hedmark. Slik er tallene ifølge 
rapporten fra Rovdata: 2017: 9,5. 
2018: 7,25. 2019: 6. Dermed er 
gjennomsnittet på 7,6 familiegrup-
per i vårt fylke.
Nok en vinter er det lagt ned en 
stor jobb fra vårt mannskap som er 
ute og søker etter gaupe på snø. 
Dekningsgraden i Hedmark er gan-
ske bra selv om det er noen «sorte 
hull» i kartet. I Hedmark skal vi 
dekke 1313 km, dette klarte vi med 
god margin – over 2500 km er det 
søkt over! På alle disse kilometerne 
ble det mange sporobservasjoner 
av gauper, både enslige og fami-
liegrupper fl ere steder. Det var nok 
fl ere som hadde sett for seg et 
annet resultat enn det som ble!  Vi 
ønsker å takke vårt mannskap som 
legger ned en enorm innsats, og til 
alle andre som legger inn observas-
joner og bidrar i registreringen!
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Noen ivrige revejegere startet 
sesongen allerede 15. juli. Men for 
mange av oss starter jaktsesongen 
for fullt 10. august med bukkejakt 
på rådyr. Deretter går det slag i 
slag, villrein, duer, ender, hjort og 
småviltjakt, og til slutt elgjakta fra 
25. september og utover. Håper du 
har fått trent godt med våpenet 
ditt, og at hunden er trent og i god 
form før det går i gang. Det aller 
viktigste er at alle kommer trygt 
hjem med gode opplevelser. Ha 
fokus på sikkerhet! Dessverre skjer 
det hvert år ulykker, så vi minner om 
at sikkerheten skal gå først uansett! 
Ta en titt på NJFFs «jaktvettregeler» 
og heng de opp på enhver jaktkoie 
og utedo!

Tekst: Mari Tangen Evensen
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Tanker fra en kursdeltaker:

Jo da, helt siden jeg motvillig ble 
med på elgjakt, har jeg på en måte 
ønsket meg det. «Motvillig med på 
elgjakt» tenker du kanskje, går det 
an? Tja, det var nå slik at sviger-
faren min ville starte et elgjaktlag 
med alle sine barn, og noen utval-
gte venner, og så lenge jeg ikke var 
noen utvalgt venn, så måtte jeg få 
bli med fordi, jeg var gift med hans 
datter… Jeg sa i alle fall ja, da han 
spurte. Regnet med at han aldri ville 
få noe terreng, slik at mitt ja ble 
som de fl este avgitt i kjerka – ikke 
noe med ansvar!
Men han fi kk terreng, og plutselig 
satt jeg der på en trang post et 
sted på Lille Tandåen, og i mitt sinn 
visste jeg at jeg aldri ville skyte noe 
så majestetisk som en elg, og jeg 
håpet at hele kvota ble skutt før jeg 
i det hele tatt så snurten av noen. 
Jeg hadde jo hørt om lag med krav 
til å være med på å felle dyra på 
kvota. Men svigerfar min er ikke en 
slik jaktleder – han er mest opptatt 
av sikkerhet, lover og regler, og 
at alle på laget har det bra. Kvota 
kommer mye lenger ned på lista. 

Jaktlederkurs – hva skal en 
slik som meg med det?
En som ikke ville skyte elg, ei heller 
slakte … Og i tillegg blir jeg neppe 
noen gang en ordentlig jeger, for 
jeg er ikke født i en jegerfamilie, 
og har litt tungt for det – å lære å 
bli jeger altså, men en ting har jeg: 
Jeg er villig til å lytte på de som 
kan, og prøve å tilegne meg det jeg 
hører – om jeg får det til – ja det 
er noe annet. Så ei helg i mai satt 
vi der da – jeg og min kone (for vi 
har pr i dag ennå i alle fall – avgitt 
våre ja i kjerka med ansvar). Jeg 
gruet meg – ikke for å lære, men 
i tilfellet at jeg ikke skulle få med 
meg det de lærte bort. Skytterhuset 
på Slettås – mitt eget skytterlags 
hus – der jeg kun møter for å få 
godkjenning for nok et år. Nå satt 
jeg her og så to instruktører, hvorav 
en jeg kjente, og en ukjent – men i 
utrolig fi ne instruktørvester. Vestene 
hadde så mange lommer, at hvis jeg 
hadde tatt ut alle penger jeg eier og 

Storviltjegerens ansvar 

har, og vekslet dem i hundrelapper, 
så hadde jeg ikke hatt nok av dem, 
til en i hver lomme … Og disse gut-
tas lommer så ut til å være fulle av 
alt mulig – hadde ikke kurset vært 
så interessant, hadde nok fokuset 
etterhvert gått over på å undres hva 
det var i de lommene.

Thorbjørn og Arnfi nn
Thorbjørn kjenner jeg som en 
jeger på sin hals, og jeg antar han 
jakter det meste, men mest av alt 
vet jeg at 
han ordner 
opplærings-
jakt for yngre 
og ikke minst 
– kvinner. Arnfi nn kjenner jeg ikke 
i det hele tatt, men han er av den 
typen som du får respekt for med 
en gang du ser ham, og av slike 
pleide jeg lære mest, før i tiden, når 
hjernen var åpen for mer info. Nå er 
det slik at jeg noen ganger føler at 
«cachen» er så full av «overfl ow» 
at jeg burde «restartet».

Jaktlederkurset heter nå «Storvilt-
jegerens ansvar – mer enn du 
tror …», fordi NJFF mener at kurset 
passer alle jegere, og ikke bare for 
jaktlederen. Hvor er det blitt av den 
gammeldagse uskrevne regelen at 
«det faktisk er noe bare lederen 
skal kunne» – går jo aldri bra å lede 
hvis de under kan for mye! I mitt 
virke som omreisende kursinstruktør 
i politiet, kom jeg en gang på et 
lensmannskontor, hvor lensmannen 
hadde låst inn alle brukerhåndbøker 
i en safe – der skulle ingen  belære 
lensmannen!

Mens jeg satt der og hørte på de 
andre presenterte seg, og fi kk med 
meg at mange av dem skulle bli 
jaktledere, eller ville bli (opprør på 
gang i noen lag?). For egen del 
måtte jeg bare si: «Jeg kan nok 
tenke meg å bli jaktleder, men så 
lenge fruen er med, blir jeg jo aldri 
sjef!» Så var vi i gang!

Det var ikke småtteri som sto på 
hvert enkelt bilde i presentasjonen: 
Men det ble aldri teoretisk og 
kjedelig, for de to instruktørene 

utfylte hverandre med opplevde 
situasjoner relatert til stoffet, og var 
åpne for toveis kommunikasjon. Jeg 
ser at jeg, selv om jeg ikke er født 
jeger, eller noen gang blir noen god 
jeger, så er det veldig bra med noen 
års erfaring før en tar dette kurset, 
for jeg tror du må ha noen selvop-
plevde knagger å henge informas-
jonen du får. Vel fi re timer senere 
– var vi fortsatt årvåkne, lydhøre, og 
ønsket bare mer informasjon…

Dag 2 var det 
praksis – ja 
i alle fall mest 
praksis – nå 
skulle teori 

omsettes til virkelighet. Første 
øvelse var skuddplassundersøkelse, 
og Arnfi nn var ikke bare instruk-
tør, han avslørte alle med prolaps 
også – for ingen bøyde seg ned ... 
Men du skjønner det Arnfi nn, at i 
politiet, så er det slik at en lærer at 
som første politimann på et åsted, 
skal ha henda i lomma, for å ikke 
påvirke… Og så må jeg bare inn-
rømme, at Arnfi nn hadde rett – du 
må ned på alle fi re, du må nærmest 
ned med nesen også, ha det hvite 
dasspapiret i handa, og bruke auga. 
Snart var vi alle frie for prolaps, og 
krabbet rundt som en svenske som 
har mistet en mynt. Så ble vi også 
prøvd som jaktleder hos skyttere 
som har skadeskutt, og det kunne 
være både påvirkede jegere, jegere 
som visste akkurat ... Og jegere 
som ikke husket noe som helst. Før 
vi gikk over til feltskyting – noe 

som for meg og kona, Trine ble det 
meste interessante. Du verden hvor 
mye avstand betyr for konsekven-
sene – mer skal jeg ikke si, for dette 
må du oppleve selv. 

Da vi skulle evaluere kurset, var det 
bare å fi nne frem superlativene, for 
du verden så innholdsrikt kurs, så 
mange ting du trenger oppfriskning 
av, og påminnelse på, for ikke å 
snakke om, som du burde tenkt på 
for lenge siden. Men tilbake til der 
jeg startet – jeg skjøt to elger første 
høsten min i 2007, hvorav en okse, 
som jeg vandret etter på snøspor, 
og som heldigvis døde med en 
gang (det gjorde de begge heldig-
vis – tror det er viktig at de første 
opplevelsene blir gode slik sett). 

Takk for utrolig fl ott og godt 
kurs!
Instruktører av verdensklasse, og 
meg en bit videre på å bli en bedre 
jeger.

PS: For å være ærlig, så lurer jeg 
nok ennå på, hva de hadde i de 
fullstappede lommene!

Tekst: Nils-Erik Stenmyren

– et kurs for jegere, og oss andre ...

«Jeg kan nok tenke meg å bli 
jaktleder, men så lenge fruen 
er med, blir jeg jo aldri sjef!»
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Tekst: Mari Tangen Evensen 
og Christian Dufseth

Åmot, Trysil og Engerdal – nesten 
5 millioner dekar til sammen. 
I forbindelse med prosjektet har 
det blitt utviklet en rekke kurs/
opplæring og aktiviteter. Gjennom-
føring av prosjektet ved tradisjonell 
jakt og fangst. Jegerne har kjøpt 
revepass som har vært prosjektets 
«jaktkort». Felt rev ble levert til 
lokalt mottak, der skjema med nød-
vendige opplysninger ble registrert. 
Det er blitt utbetalt godtgjørelse for 
data om hver rev i prosjektområdet. 
Fra lokalt mottak gikk felt rev til 
sentrale mottak for fl åing og videre 
salg, samt lagring og merking til 
forskning.

Ved avslutningen av prosjektet 
våren 2017 var det levert inn 
4033 rever!

Desidert fl est rev ble felt under åte-
jakt (2253). Det ble også felt mye 
rev ved hjelp av hunder (spesielt i 
Trysil) og lokkjakt. Flere rever ble 
felt ved hjelp av hunder ved pro-
sjektslutt enn ved starten. Det ble 
felt mest rev i november, desember, 
januar, februar og mars. 66 % av 
revene ble felt med rifl e, 34 % med 
hagle. 56 % var hannrev og 44 % 
tisper. 57 % voksne og 43 % valper. 
Snittvekten på revene var 6 kg, 
veldig stabilt fra år til år. Lettest var 
revene i Engerdal og tyngst i Trysil. 
Antall skabbrev varierte en del fra 
år til år, «toppåret» var i 2013, hvor 
over 6 % var registrert med skabb. 
Vi har gjort oss mange erfaringer 
i et så stort prosjekt! Vi har prøvd 
å øke interessen rundt revejakt 
og motivere til mer jakt på rev. 
Målrettet fokus på informasjons-
spredning, rekruttering, opplæring. 
Argumentasjon om at jakta er lett 
tilgjengelig, med liten kostnad, lang 
jakttidsramme, ulike jaktformer, 
sosialt, spennende og krevende. Vi 
føler at vi har lykkes godt med å 
gjøre revejakt mer populært med 
å sette fokus på en del jaktformer 
som ikke var så vanlig mange steder 
tidligere. 

Ulike jaktformer: Generelt så ser 
vi at det i hvert område har blitt 
«revespesialister», altså noen jegere 
som står for en høy andel av de 
felte revene. Dedikerte jegere som 
gjennom erfaring har blitt svært 

«På spor etter rødreven» 2010–2017
gode og effektive jegere. Lokkjakt 
ble mer populært de siste årene pga 
økt fokus og «profi lerte og kjente» 
jegere via fi lmer, kurs osv. Åtejakt 
felte mest rev i prosjektet. Etter 
bevisst satsing på jakt med hund 
(drivende og hi), er vårt inntrykk 
at jaktformen har økt i popularitet. 
Mange yngre fi kk interessen, skapte 
egne miljøer/gjenger, ble bevisst avl 
og trening av hund. En effektiv jakt-
form. Revebås er lite brukt. 

I rapporten som du kan lese i sin 
helhet på vår hjemmeside, har vi 
oppsummert de viktigste resulta-
tene sett med «jegerøyne». Data 
fra prosjektet er brukt i en rekke 
utgivelser i student- og forsking-
smiljøer i tillegg. Et spennende og 
godt prosjekt, som mange har lært 
mye av! Kunnskapen er blitt brukt 
inn mot myndigheter, i ulike satsi-
nger fra NJFF for å øke interesse og 
kunnskap i andre deler av landet. 
Prøvene som er gjort tilgjengelig 
for overvåkning, og forskning har 
bidratt til interesse for rødreven i 
forskningsmiljøer.  En god jobb lagt 
ned av NJFF-Hedmarks prosjekt-
ledere og sekretærer Roar Lundby 
og Christian Dufseth. Veldig stas å 
motta NJFFs «viltstellpris» for dette 
prosjektet på Landsmøtet i 2015! 
Takk til alle som har bidratt!

Før vår jakt og fi skekonsu
lent Christian Dufseth gikk 
ut i ett års permisjon 
i vår, skrev han en sluttrap
port for det godt kjente og 
mangeårige rødrevprosjektet 
«På spor etter rødreven». En 
kort oppsummering kommer 
her, og rapporten i sin helhet 
fi nnes på vår nettside.

Etter innspill fra grunneiere gjen-
nomførte NJFF-Hedmark et forpro-
sjekt i 2008 og 2009, for å se om 
det var realistisk å gjennomføre et 
prosjekt knyttet til jakt på rødrev for 
å se hvilken innfl ytelse det kunne 
ha på predasjon av rype, skogsfugl, 
hare og rådyr. Prosjektet ble knyttet 
opp til «rypeprosjektet», taksering 
av rype og skogsfugl, viltsporregis-
trering, samt andre pågående pro-
sjekter i samarbeid med Høgskolen 
i Hedmark (nå Innlandet), NINA og 
Veterinærinstituttet. 

I januar 2010 startet «light-vers-
jonen» av prosjektet, for å få det 
praktiske på plass og høste erfa-
ringer med prosjektplanen. 15. juli 
rullet det i gang for fullt. Planen var 
et femårig prosjekt, det ble utvidet 
med to år til. Det ble gjort avtaler 
med grunneiere og rettighetshavere 
i Stange, Hamar, Løten, Elverum, 
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På vegne av NJFF-Hedmark mottok Ole Mattis NJFFs viltstellpris for 
reveprosjektet under Landsmøtet i 2015. 
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Den første DOT – harejakt med hund 
Tekst: Marius Hassve Foto: Ragnhild 
Kjeldsen & Mari Hagenlund

Trodde du harejakt bare 
utøves av eldre herremenn 
med vadmelsbukse, sidelig
ger og massevis av fritid til 
overs? Da må du tro om igjen. 

Det rekrutteres nemlig godt i rek-
kene her i Hedmark, og spesielt 
gledelig er det at flere unge fremad-
stormende kvinner som tar del i den 
tradisjonsrike jakta. Høsten 2018 
var det bra med hare flere steder i 
Hedmark, til stor glede for mange, 
deriblant de gode jaktvenninnene 
Ariane Bekk Norstad (28) og Mari 
Hagenlund (32). De har begge mas-
tergrad innenfor fagfeltet forvaltning 
av naturressurser så litt mer enn 
middels interessert i det som kryper 
og går kan man trygt si at disse to 
er. De har for øvrig jaktet sammen i 
flere år og har mange flotte opplev-
elser, spesielt fra sist sesong. Kunne 
det toppe seg i år? De rynket nok litt 
på nesa begge to, med fjorårets ses-
ong godt i minne; hva kan vel overgå 
Mari sine første orrhaner i los for 
norrbottenspetsen sin og Ariane sin 
første røy? Jo, en klingende harelos 
så klart. Og denne sesongen skulle 
det bli mange.

Samtidig, dog noe lenger sør i fylket, 
forbereder to enda yngre kvinner 
seg til sesongstart. Søstrene Hanna 
(19) og Nora Midtsundstad (15) 
forbereder seg for øvrig til sesong-
start både titt og ofte; begge to er 
i norgestoppen innen kombinert og 
hopp. Er det ikke nasjonaljakt så er 
det altså nasjonalsport, førstnevnte 
som en god avkobling og opplading. 
Overasket bør man da heller ikke bli 
at deres droplete dunker (2) heter 
Ito, oppkalt etter en av hoppsportens 
største stjerner. Nesa er nok derimot 
et viktigere verktøy for den hare-
jagende Ito, for i denne verden er 
det haren som hopper bakken ned, 
og skal man følge med i svingene 
gjelder det å ha nesa på riktig sted. 

Tilbake noe senere i sesongen og 
lenger nord i dalen brenner Ariane 
av en salve så grusen spruter. Losen 
til den 3 ½ år gamle dunkeren Røysa 
har gått i over en time så nå var 
det dags. Skuffelsen er til å ta og 
føle på når det viser seg å være en 
soleklar bom. Det hjelper heller lite 
at lademekanismen på hagla klikker 
når haren fortsatt er i syne. Men 
skuffelse blir til glede i løpet av kort 
tid. Haren gjør nemlig helomvending 
og kommer tilbake igjen. Ariane 
som har fått ristet av seg skuffelsen, 
sender av gårde haglsvermen med 
bare et tenkelig utfall. DOT. En hare-
jeger er født. Jaktvenninne Mari  

gratulerer. Hun har på sin side skutt 
sine fem første harer denne ses-
ongen og nøler ikke med å nevne 
det til Ariane både titt og ofte. Litt 
vennskapelig erting hører jo tross 
alt harejakta med. Den kommende 
høsten blir spennende for dem 
begge. Fortsetter fremgangen til 

Mari sin hund Røysa? Og hvordan 
blir den første tiden med hare-
hundvalpen Ariane har bestemt seg 
for å kjøpe? 

Alle fire gleder seg til sesongstarten 
som nå er rett rundt hjørnet. Da 
blir det bålkos, fot, beskrik, los, 
frustrasjon, skrøner, ja alt som hører 
harejakta med. Ja vi drister oss til 
og med til å påstå at det kommer 
til å bli en DOT eller fler også. For 
disse fire kan utvilsomt haresakene. 
Som A. Wangen så presist beskriver 
i boken Harejakten – en kortfattet 
veiledning for yngre harejegere; 
«harejeger er man enten født som 
ellers blir man det ikke». Og disse 
fire er utvilsomt det. Har man først 
blitt bitt av harebasillen så slipper 
den ikke taket så lett. Og godt er 
det. 

Lurer du nå på om harejakt er noe 
for deg arrangerer fylkeslaget i Hed-
mark introjakt denne høsten. Er du 
bare nysgjerrig på hvor haren hop-
per vet du nå hvem du skal spørre: 
For hvem kan vel vite det bedre enn 
Nora, Hanna, Mari eller Ariane?

Der satt den. Ariane med sin første 
hare. Når hun nå går til innkjøp av 
sin egen harehundvalp går hun i 
fotsporene til sin bestefar. 

Fortvilelsen er til å ta og føle på. 1–0 til harepus. 

Første jaktturen alene på Ringebufjellet sent på høsten. Bilde taler sitt: Stolte 
jegere med flott hare. Hanna (venstre), Nora og Ito. 
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Tekst: Mari Tangen Evensen

De nordiske jakt- og fi skedager 
arrangeres for 57. gang 8.–11. 
august. Vi er på plass på jakt- og 
fi sketorget sammen med NJFF, 
lokallag og samarbeidspartnere 
som før! Kom innom oss for en prat 
og en kaffekopp!

NJFF-Hedmarks ungdoms- og kvin-
neutvalg vil ha en stand med forsk-
jellige aktiviteter og konkurranser, 
informasjon, rekruttering, arrange-
menter og kurs. Det vil bli aktivitet/
informasjon på scenen på torget, 
bl.a. vil vi fl å rådyr (lørdag) som skal 
helgrilles med smaksprøver utpå 
dagen, vi vil ha miniforedrag om 
fellefangst, fl åing av mår og skogs-
fugl, drop-in dressur, utstillingstips. 
På lørdag kan de yngste komme 
og lage sin egen sluk, og Charlotte 
Mohn Gaustad kommer og har 
turmat-kurs for barn og foreldre, og 

Rønning treski kommer. Årets store 
nyhet er «barn & hund-utstilling». 
Alder 0–11 år. Dette arrangeres på 
øya søndag klokken 12.00. Påmeld-
ing mellom klokken 10.30–11.30.

I tillegg vil det være gjennom-
gående aktiviteter på torget: 
gevirmåling, våpentilpasning med 
storskytteren og skjeftemakeren 
Stein Erik Bredvold (lørdag og 
søndag), natursti og kaffeservering 
ved bålet. Stange JFF og Vang JFF 
stiller med laserskyting mot stille- 
og bevegelige mål, Løiten JFF vil ha 
fi skeskole i fi skedammen på øya. 
Det blir salg av NJFFs nye jakthund-
bok, og forfattere vil være til stede. 
“Pels fra skog til plagg” ved Sorma 
Fur, Eiane Viltpelseri og Pelsatelier 
v/buntmaker Jannicke Romøren 
Eriksen, møter du på torget.

Se detaljert program er på våre 
nettsider. 

De nordiske jakt og fiskedagene 
– velkommen til torget!

Du fi nner oss på jakt- og fi sketorget! Velkommen!
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k V I N N e u T V A l G e T  O G  u N G d O M s u T V A l G e T

Trollingfiske på Mjøsa
Tekst: Marius Hassve. Foto: Mari Tangen Evensen

Årets fylkesleir i regi av fylkeskontoret og 
barne og ungdomsutvalget ble arrangert 
i majestetiske omgivelser på Malungen i 
Romedal Almenning. Ledere og deltagere 
smilte om kapp med sola denne fl otte 
sankthanshelgen. 

På fredag ble det Malungfarmen 2019, en aktivitet-
sløype med blant annet presisjonskasting, luftgevær-
skyting og artskunnskap. Her ble de unge lovende kjent 

Fylkesleir  for   ungdom 21.–23.6.2019

Erik Ydse fra Statens Naturoppsyn viser frem skaller og 
forklarer hvordan man kan gjenkjenne art.

Tekst: Mari Tangen Evensen
Foto: Kvinne- og ungdomsutvalget

NJFFHedmark (kvinne og 
ungdomsutvalget) og Troll
ingAdventure inviterte til 
Mjøsfi sketur den siste natta 
i mai. Ei uforglemmelig natt 
med masse action!

Vi var spente på turen – dette var 
den første turen på Mjøsa med 
trollingfi ske i vår regi. Resultatet 
kunne ikke blitt bedre! En fi n 
gjeng med barn/ungdom, damer 
og foreldre ville være med, totalt 
16 personer i alderen 10-65 år - vi 
fylte 4 båter. Vår samarbeidspartner 
TrollingAdventure stilte med godt 
organisert opplegg, gode båter og 
guider, utstyr, instruksjoner, super 
veiledning, fl otte naturopplevelser. 
I tillegg ble det masse fi sk, dette ble 
en perfekt tur for store og små!

En kveld/natt med trivelige folk, 
trivelig stemning, en nydelig solned-
gang og fi sk i alle båtene!
Tusen takk for en fi n tur til alle 
deltakere, og tusen takk til Troll-
ingAdventure – Atle Rustadbakken 
og hans gjeng – som gjorde turen 
mulig – og akkurat slik som vi 
hadde håpet på!

Se trollingadventure.no for detaljert 
info og bilder fra turen.

14
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Tekst: NJFF-Hedmarks kvinneutvalg

NJFFHedmarks kvinne
utvalg og Nordre Elverum 
JFGF arrangerer helga 
23.–25. august FriluftsCamp/
duejaktcamp for jenter. 

Basen vår vil være på foreningshytta 
til Nordre Elverum JFGF i Julussdalen, 
her er det rundt 10 sengeplasser, 
samt mulighet for å sette opp telt. 
Vi møtes fredag mellom klokken 
18-20.00. Litt teori om duejakt, 
forberedelser til morgendagen og 
info om helga. Tidlig lørdag morgen 
går turen ut på duejakt med jak-
tfaddere. En god pause med bl.a. 
frokost/lunsj og natursti, før vi igjen 
drar på duejakt på eftaen. Etter at 
jaktdagen avsluttes, så møtes vi 

FriluftsCamp/duejaktcamp for jenter

igjen på hytta der det blir muligheter 
for fi sking. Vi griller, spiller kubb, 
har quiz og sosialt samvær utover 

kvelden. Hjemreise for de som vil, 
eller muligheter for overnatting til 
søndag.  Opplegg på søndagen: 

frokost, opprydding og tur til Ryss-
jøen hvor vi fi sker og griller ved 
gapahuken til Nordre Elverum JFGF.

med hverandre gjennom øvelser som 
fordret samarbeid. Etter fullført aktiv-
itetsløype ble det grilling og sports-
fi ske utover de sene kveldstimer. 

Lørdagen inneholdt det meste en 
jakt- og fi skeinteressert ungdom kan 
tenke seg. På skytebanen demon-
strerte våre dyktige instruktører 
hagle- og rifl eskyting før de veiledet 
deltagerne i praktisk skytetrening. Det 
ble med andre ord knust mang en 
leirdue denne dagen, og mon tro om 

ikke Romedal & Vallset JFF må gå til 
innkjøp av fl ere svarte klistrelapper 
etter denne økten. Men hva så om 
skuddet ikke sitter der det skal under 
praktisk jakt? Trening gjør mester, 
men selv en mester kan feile; på fyl-
kesleiren var det således en økt med 
ettersøk med hund på ferske blodspor. 
Denne aktiviteten ble avsluttet med 
behandling av vilt, herunder fl åing 
av rådyr. På Malungstjernet ble så 
videre de viktigste fi sketeknikkene 
demonstrert; sluk og spinnfi ske, 

Fylkesleir  for   ungdom 21.–23.6.2019

Bli med da vel!
Detaljert program 
sendes ut ved påmeld-
ing. Påmelding til 
NJFF-Hedmarks 
kvinnekontakt: Liv 
Grethe Bekkelund 
liv-gre@hotmail.no 
innen 12. august! 
Pris: 400,- for 
NJFF-medlem-
mer/600,- for 
ikke-medlemmer.

Her kåres leirens beste i hjerte- og lungeredning!

markfi ske med både toppknyttstang 
og haspelstang samt fl uefi ske. Flere 
fi kk sin første fi sk på tørrfl ue, og noen 
fi kk også sin første fi sk i karrieren. 
En moderne sportsfi sker tar også del 
i forvaltningen, og de som ville fi kk 
således demonstrert hvordan alders-
bestemme ørret, en viktig kunnskap 
for god fi skeforvaltning. 

Søndag var det avslutning av leiren 
med førstehjelp fra Norsk folkehjelp 
og informasjon om lover og regler fra 
skogens voktere, Statens naturoppsyn. 
Litt tid til fi sking ble det også, før vi 
ønsket hverandre en god- fi skesom-
mer og jakthøst. Takk til deltagere og 
instruktører for en fl ott helg.  Takk til 

Romedal almenning for muligheten 
til å være på Tingplassen, RVJFF for 
skytebane og mannskap der, til Stat-
skog for fl otte premier og til Hedmark 
Fylkeskommune for økonomisk støtte! 
Vi gleder oss allerede til neste år. 
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Tekst: Morten Aas, koordinator, For-
um for natur og friluftsliv i Hedmark

Så om ikke disse vindkraftprosjek-
tene er nok havnet plutselig et større 
uberørt villmarksområde i Tolga/Ren-
dalen Østfjell inne i NVEs forslag til 
rammeplan for landbasert vindkraft.  

Jeg skal ikke skrive stort om hvordan 
disse store industrianleggene berører 
våre naturkvaliteter, vårt friluftsliv 
eller vår jakt. Ikke hvordan de former 
eller forringer vårt landskap heller. 
Sentralstyret i NJFF har fattet et godt 
vedtak om at de ikke ønsker mer 
landbasert vindkraft. Lokalt kan vi i 
sinne stå inne på Finnskogen å rope 
i granskogen uten at noen hører det. 
Tar vi turen oppå Kjølberget kan vi 
forsøke å se sammenhengene. Der 
blåne etter blåne kommer nærmere 
og får håret til å blafre i blå vinder.  
Med Energiloven fra 1991 ble kraft-
markedet i Norge radikalt endret fra 
forvaltning til forretning. Det som 
var en infrastruktur bygget opp for 
å dekke befolkningens behov for 
elektrisitet ble åpnet for konkurranse. 
Kraftselskapene ble aksjeselskaper. 
Litt flåsete sagt ble ingeniører og 
linjemontører byttet mot økonomer 
og selgere. Elektrisitet ble en omset-
telig vare med muligheter for å tjene 
mest mulig, sikre kapitalavkastning 
for eierne. Først omsettelig i et norsk 
marked. Så i et nordisk marked. Nå, 
dersom myndighetene tillater flere 

utenlandskabler, i stadig større grad 
mot et europeisk marked. 
Når landbasert vindkraft er hetere 
enn noen gang handler det ikke 
om behov for mer fornybar energi 
i det nordiske markedet. Statkraft, 
som har trukket seg helt ut av norsk 
landbasert vindkraftsatsing, er tyde-
lige på at det i lang tid vil være mer 
enn nok kraft til å fullelektrifisere 
samfunnet. Dette støttes av Statnett. 
Samtidig synliggjør beregninger et 
stort potensiale i energieffektivis-
ering. Så hvorfor bygges det da ut 
mer vindkraft? Svaret er enkelt. Det 
handler dessverre ikke om klimapoli-
tikk som noen tror. Det dreier seg om 
økonomi. 

Den teknologiske utviklingen har ført 
oss dit at kostnaden ved å bygge 
landbasert vindkraft har blitt såpass 
lav at det kan være mulig for kraft-
selskapene å tjene penger på den 
elektrisiteten de største turbintypene 
produserer. Særlig hvis de samme 
kraftselskapene får konsesjon til 
bygging av sjøkabler mot Europa. 
Da får de solgt krafta ut til markeder 
hvor de kan få bedre betalt, og hvor 
de også tørster etter fornybar energi 
for å innfri sine forpliktelser etter EUs 
fornybardirektiv. Som til Nederland, 
Tyskland eller Storbritannia. Ved salg 
hit får kraftselskapene bedre inntjen-
ing på vannkraftverkene de allerede 
eier og lager samtidig gode forutset-
ninger for lønnsomhet i stadig mer 
vindkraftutbygging. Så får det være 

at norsk natur smuldrer bort. Så får 
det være at norske industriarbeid-
splasser, som har hatt gode vilkår på 
rimelig og miljøvennlig vannkraft, 
kan ryke. 

Lokaldemokratiet har en viktig 
stemme i vindkraftdebatten. I min 
verden er kraftproduksjon like-
vel et nasjonalt anliggende, gitt 
sentralnettet som er bygget ut og 
elektronene som danser fritt rundt 
i markedet. Men hva sier Stortinget 
egentlig? Har de vedtatt noe mål om 
utbygging av x antall TWh vindkraft? 
Vindkraft diskuteres heftig i landets 
avisspalter og på landsmøtene til de 
politiske partiene, men Stortinget, 
som former den nasjonale politikken, 
de mener fint lite. Den nasjonale 
rammen som nå utarbeides av NVE 
inneholder heller ingen politikk. Det 
er dermed forretningsinteressene 
som styrer, mens forvaltningen er 
fraværende. Det er god grunn til 
å problematisere dette. For Finn-
skogen er natur. Finnskogen er kultur. 
Finnskogen er opplevelser. Minner. 
Folk og historier som knyttes sam-
men. Finnskogen er mye mer enn 
vinden som blåser penger inn det 
utenlandskeide aksjeselskapet. Her 
er det store interesser som må for-
valtes etter demokratiske prinsipper. 
I det ligger det behov for politikk og 
styring som strekker seg lengre enn 
det energilovens frie markedsstyring 
og krav til høringer legger opp til. Det 
er fristende å trekke fram et sitat fra 

Olof Palme som sier noe om hvorfor vi 
har demokrati, hvorfor vi har politikk, 
hvorfor vi har offentlig forvaltning:

«Dersom mennesket selv skal kunne 
styre sin framtid må også den tekn-
iske og økonomiske utviklingen sty-
res på demokratisk vis. Det går ikke 
an å overlate avgjørelsene til private, 
økonomiske interesser, og la gevinst-
motiver og konkurranse avgjøre 
hvordan miljøet skal utformes, jorda 
brukes, sysselsettinga trygges eller 
den tekniske utviklinga styres».
 
Med vindkraftengasjementet som nå 
sprer seg som lyngbranner i kystheier 
og innlandsfjell, og som også røyker 
ut lokalpolitikere, skal det bli spen-
nende å se hvordan Stortinget kom-
mer på banen. Klimautfordringene 
er reelle. De er globale. De må løses. 
Og det er mulig Norge kan bistå 
Europa med å erstatte deres fossile 
energi med fornybar. Men klimaut-
fordringene kan ikke løses av de frie 
markedskrefter. Stortinget må forme 
en helhetlig og styrende politikk. 
Som legger til rette for framtidsrettet 
offshore vindkraft selv om dette er 
langt mer kostbart enn landbasert. 
Som gjør det lønnsomt for kraftsel-
skapene å modernisere sine vannk-
raftverk framfor å bygge nye. Som gir 
virkemidler til energieffektivisering 
i bygninger. Og som gir endringer i 
det som på kort sikt er viktigere enn 
endret energiproduksjon: Virkemidler 
som endrer vårt forbruksmønster.

Når dagen kommer med blå vind
Raskiftet vindkraftverk speiler 
seg allerede i Osensjøen. Inne 
på Finnskogen rydder anleggs
maskiner klart for Kjølberget 
vindkraftverk.  I Odalen ber natur 
og friluftsfolk i det stille, fortsatt 
med et håp om at Songkjølen/
Engerfjellet ikke blir bygget ut. 
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Tekst: John Fiskvik  
Foto: Hilde Fiskvik  

Området som er foreslått utbygget 
har i rikt monn av det som resten 
av verden lengter etter, verdsetter, 
drømmer om, i økende grad vil 
mangle i fremtiden, og dessuten 
vil være villig til å betale godt for 
å oppleve, så lenge vi kan holde 
det intakt og urørt; god plass, frisk 
luft, rent vann, stillhet/ro og masse 
uberørt og inngrepsfri natur med 
rik og egenartet flora og fauna, 
med rike muligheter for fangst, 
jakt, fiske og alle typer friluftsliv og 
rekreasjon. 

Her finner du 9 av de 10 «rødlista» 
naturopplevelsene som nordmenn 
er redde for å miste! Blant annet 
har rein – både villrein og Ren-
dals-rein sitt leveområde her, ikoner 

Vindkraftutbygging i Rendalen Østfjell  
– Nei takk!

i vår merkevare. For Rendalen er 
det selve varemerket som sågar har 
fått navnet sitt fra nettopp reinen; 
derfor Rendalen. Den vil bli fordre-
vet fra områder den har levet siden 
siste istid. Dette er altså identiteten 
vår – sjela vår. Og uten identitet 
mister vi oss selv. Men her er ikke 
bare unik natur. Vi har også en unik 
kulturarv, med like unike kulturmin-
ner og en rik og særegen historie 
som går helt tilbake til tiden rett 
etter siste istid. Den første boset-
ningen i innlandet etter siste istid 
kan faktisk vise seg å være nettopp 
i Rendalen, og det aktuelle området 
omfatter, i tillegg til den fantastiske 
og unike naturen, en rekke kultur-
minner, som eksempelvis enorme 
fangstsystemer – faktisk tusentalls 
registrerte objekter og antatt like 
mange fortsatt uregistrerte – som 
vitner om en særegen veidemanns-

kultur som har levd i tusener av år, 
og som fortsatt i høyeste grad lever. 

Området har særegne verdier som 
gjør at både Riksantikvar og fylkes-
kommune jobber aktivt med å få 
størstedelen av det definert som 
«Kulturhistorisk landskap av nas-
jonal interesse». 

Vi vil gjerne ha flere besøkende i 
våre unike naturområder hvor det 
er unike muligheter til jakt, fiske 
og alle typer friluftsliv. Det jobbes 
nå med å etablere og markedsføre 
området som bærekraftig reisemål 
for å tiltrekke oss vesentlig flere 
besøkende. Dette er vår aller vik-
tigste ressurs for fremtiden og for 
framtidige generasjoner. Og hva 
betyr det? Jo, at det eneste vi tar 
er bilder, og det eneste vi etterlater 
oss er fotspor. Og det er vår jobb 

og vårt ansvar å sikre at naturen 
vår og kulturminner og miljøer er 
like vakre, spektakulære, lærerike 
og levedyktige når det er neste 
generasjoners tur til å bruke dem! 
Industrialisering av dette området 
ville fullstendig ødelegge store deler 
av livsgrunnlaget for alle fremtidige 
generasjoner av nord-østerdøler. 
Skulle så NVEs rammeplan bli en 
realitet faller alt dette i grus. Det 
ville rett og slett være en katast-
rofe. Så det kan ikke – må ikke 
– skal ikke skje. Vi ønsker således 
ikke at kyniske energiselskaper 
og profitører, under dekke av kli-
masaken, skal bidra til å rasere vår 
unike natur for all fremtid! Vindkraf-
tutbygging i Rendalen Østfjell – Nei 
takk!

Naturen i Rendalen er unik og enestående. Vindmølleparken vil for øvrig bli synlig fra område bilde er tatt (Sølen-område).
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NJFF Hedmark med 
representanter fra styret og 
administrasjonen gjestet i 
begynnelsen av juni forenin
gene i Eidskog, Kongsvinger 
og SørOdal. 

Tekst: Ole Mattis Lien og  
Svein Arve Pedersen

Med på turen var også Bjarne 
Oppegård og Silje Klæbo fra sen-
tralorganisasjonen på Hvalstad. 
Besøkene hos lokalforeningene gikk 
over to dager. På kvelden mellom 
dagene var alle foreningene invitert 
til regionmøte på Maarud Gard 
Opplevelser.

Vi begynte turneen hos Eidskog JFF 
på Revlemoen skytebane. Her ble vi 
møtt av Kay Haug og Åsmund Sand-
bakken til en omvisning og prat over 
en kaffekopp om foreningens aktiv-
iteter. Eidskog er en forening med 
høyt aktivitetsnivå. Blant annet har 
de gjennomført flere Norgesmester-
skap i skyting de senere år. Spesielt 
på haglesiden har Eidskog et veldig 
bra skyteanlegg. Foreningen har eget 
ungdomsutvalg, har gjennomført 
jakt og fiskeskole og gjennomfører 
årlig jegerprøvekurs med egne 
instruktører. Eidskog JFF har også 
fiskeutvalg som forvalter to fiskevann 
og arrangerer stevner i meite- og 
isfiske. Når det gjelder jakt har fore-
ningen avtale om et jaktområde med 
kommuneskogen 

Turen gikk videre til Vestmarka 
JFF, der leder Bjørn Huse og to av 
hans styremedlemmer tok imot oss. 
Foreningen har ca. 85 medlemmer 
og har ei trap-bane og en riflebane 
der de årlig avvikler ca 150 storvilt-
prøver. De har også et lite klubbhus 
på stedet. Jaktterreng leies av kom-
muneskogen og Stangeskovene AS. 
Vestmarka JFF samarbeider en god 
del med Eidskog JFF. Foreningen har 
ungdomsutvalg som årlig arrangerer 
jakt på rev og bever. Ulv berører 
deler av jaktterrengene i området, 
slik at det er få som jakter med løs 
hund.

Neste stopp var hos Kongsvinger JFF 
som er regionens desidert største 
forening med rundt 500 medlemmer. 
Her ble vi overrasket av Morten og 
Håvard Aasvangen og Frode Kris-
tiansen med lunch på klubbhuset! 
Disponerer areal på Varaldskogen 
med småviltjakt, og forvalter 7 
fiskevann. Dette ut fra avtale med 
Statskog. De disponerer 2 koier, 5 
gapahuker og en hytte. KJFF har et 
aktivt hundeutvalg, og vi ble tatt med 
på befaring av dressurområdet som 
de har inngjerdet like i utkanten av 
Kongsvinger by. De har også et større 
område for mulighet til slipp av hund 
etter 1. juli. Siste stopp på turen var 
på foreningens haglebaner på Vestli. 
Et flott anlegg der det er muligheter 
for både trap-, sporting og skeetskyt-
ing. Foreningen har også stor aktivitet 
på rekrutteringssiden med friluftss-
kole, introjakt, skyting, fisketurer m.m. 
Jenteutvalget har skyteaktiviteter rifle 
og hagle, introjakt på rådyr og villsvin 
og mat- og soppkurs. KJFF er en solid 
forening med et bredt spekter av 
aktiviteter. 

Galterud JSK var siste stopp den 
første dagen. Her ble vi møtt av Tony 
Rybråten og to styremedlemmer.  
I motsetning til Kongsvinger JFF er 
Galterud JSK en liten forening med  
i overkant av 20 medlemmer. Fore-
ningen er en ren jaktskytterklubb 
som navnet tilsier, og de arrangerer 
årets største skytestevne i fylket. Dette 
er jaktfeltstevnet 2. påskedag som 
samler ca. 300 skyttere. Samarbeider 
mye med skytterlaget på stedet. Har 
planer om å bygge ut banen til et 
flerbruksanlegg, figurjaktsti, trapbane 
og bane for løpende elg. 

Dag 2 ble åpnet med møte med 
Maarud JFF på Finholt. Vidar 
Sanderud, leder i foreningen møtte 
oss. Foreningen er lukket og har 55 
medlemmer. Krav for å bli medlem 
er å jobbe, bo eller ha tilknytning til 
Maarud. Samarbeider med Odal SFK 
om fiske, og skyting i samarbeid med 
Sør-Odal JFF. Foreningen disponerer 
småviltjakt på Maarud Gard. Tre jakt-
lag har til sammen ca. 20 elg-retter. 
Ulveproblematikk i forhold til jaktom-
rådene. 

Videre møtte vi Odal SFK i deres 
klubb lokaler i det gamle stasjons-
bygget på Sander. Her fortalte leder  
i den 56 medlemmer store foreningen 
Jan Inngjerding om klubbens virksom-
het. Foreningen får noen nyinnmeld-
inger p.g.a. økt aktivitet innen fiske. 
Arrangerer meite og isfiske. Odal SFK 
forvalter et fiskevann. I dette vannet 
har de en NJFF-båt, og de setter ut 
fisk og har fiskekortsalg. Foreningen 
skal arrangere NM isfiske til vinteren. 
Odal SFK har flere norgesmestere 
innen fiske og har hatt deltakere også 
i internasjonale mesterskap. Forenin-
gen vurderer å starte opp med Jakt- 
og Fiskeskole.  Har også planer om 
kurs/instruksjon innen fiske. Videre 
arbeider de for å tilegne seg et SFO-
bygg som blir nedlagt i sommer som 
nytt foreningslokale. 

Siste stopp på turneen sør i Hedmark 
var lagt til Sør-Odal JFF. Her møtte 
vi Roar Sander, Geir Linnes og to fra 
styret i foreningen i gapahuken ved 
Igltjernet. Også her ble vi overras-
ket med lunch og kaffe.  Igltjernet 
forvaltes av Sør-Odal JFF. Dette er 
tidligere vannkilde for kommunen. 
Hvert år fisker Sør-Odal JFF ut abbor, 
stam og mort og setter ut ørret. Det 
er bygget handicapbrygge og skal 
nå bygges toalett. Foreningen har 
snaut 190 medlemmer. Nils Erik 
Taugbøl er leder. Foreningen samar-
beider med DNT, speideren, skolen, 
o-laget og 4H. Skytebanen er et 
andelslag i samarbeid med Maarud 
JFF (tidligere nevnt under Maarud 
JFF). Sør-Odal JFF arrangerer figurjakt 
og jaktfelt. Har arrangert flere NM i 
figurjakt. Jakt organiseres gjennom 

grunneierlag, og det er like priser for 
alle. Foreningen har ungdomsutvalg, 
kvinneutvalg, fiskeutvalg, hundeutvalg 
og skytebane utvalg. Positivt at de 
samarbeider med andre foreninger på 
skyting. En veldig trivelig avslutning 
på besøkene med en god og spøkefull 
tone.

På kvelden mellom de to besøks-
dagene arrangerte NJFF-Hedmark 
regionmøte for alle foreningene på 
Maarud Gard Opplevelser AS. På 
møtet ble det meget god deltagelse 
med 24 tillitsvalgte fra foreningene. 
Fra NJFF-Hedmark deltok styreleder 
Kjetil Hagen og org. kontakt Svein 
Arve Pedersen, samt Ada Bredalen og 
Ole Mattis Lien fra fylkeskontoret. Fra 
NJFF sentralt deltok opplæringssjef 
Bjarne Oppegård, og organisasjons-
konsulent Silje Klæbo.

Avslutningsvis vil vi takke foreningene 
for den gode måten vi ble mottatt på. 
Vi møtte trivelige og engasjert tillits-
valgte hos alle foreningene vi besøkte. 
Alle hadde noe å vise frem og fortelle 
om. Aktiviteten og mangfoldet innen 
jakt, fiske og friluftsliv i området er 
stort. Alle vi besøkte hadde også 
planer for framtida. For oss er dette 
nyttige besøk, vi får et godt innblikk i 
hva den enkelte forening driver med. 
Det er også en mye bedre måte å 
bli kjent med folket som drifter fore-
ningene enn over telefon og e-post. 
Vi fikk også et inntrykk av at fore-
ningene satte pris på å få besøk av 
representanter fra fylkeslag og NJFFs 
sentralledd.

Takk til alle for en trivelig og nyttig 
runde.

Stor aktivitet i sør-fylket
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• Alvdal JFF
• Evenstad JFF
• Femund JFF
• Furnes JFF
• Mo JFF

•  NJFF Hedmark
(Elverum)

•  OS  JFF  
(Østerdalen)

• Stange JFF 
• Tynset JFF

• Vang JFF
• Vestmarka JFF
• Ytre Rendal JFF
• Åmot JFF
•  Åsene JFF 

(Trysil)

Se www.njff.no for kontaktinfo til forhandlerne

Importør: Porthos Trading A/S, PB. 739, 1733 Hafslundsøy | Tlf. 69 15 88 15 | post@porthos.no | www.porthos.no

UTSALG: NJFF Hedmark har utsalg 
fra PORTHOS TRADINGs lager/kontor 
i de gamle lokalene til BILTILSYNET, 
Svartbekkveien 25, Elverum. 
Åpningstid er mandag og torsdag 
kl. 12–17. Utlevering andre dager: 
ring tlf. 908 17 879 
epost: elverum@porthos.no

VELKOMMEN!

www.porthos.no

Alle medlemmer i NJFF får kjøpt SPORTSMAN’S 
PRIDE til gunstig medlemspris hos følgende 
forhandlere for NJFFS foreninger i Hedmark:

Det lønnsomme valget for deg og hunden!

Besøk oss under de 
NORDISKE JAKT- OG 
FISKEDAGER på Skog-
museet, Elverum 
8.–11. august 2019 
STAND A11 på Jakt- 
og fi sketorget. 
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GRØNN OG

VINTERKAMU
NÅ OGSÅ I
NÅ OGSÅ I

ALLE SOM 

TESTER DEN, 

LIKER DEN!!
ALLE SOM 

TESTER DEN, 

LIKER DEN!!

Markedets råeste jaktjakker
Markedets råeste jaktjakker
Markedets råeste jaktjakker
Markedets råeste jaktjakker
Markedets råeste jaktjakker
Markedets råeste jaktjakker
Markedets råeste jaktjakker
Markedets råeste jaktjakker
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Markedets råeste jaktjakker
Markedets råeste jaktjakker

®JERVEN
www.jerven.no

Fjellkamu

Olivengrønn

Vinterkamu

Cato
Hemmingby

Meget godt kjøp, ingen klare 
mangler eller svakheter, 
langt over snittet..”

Mountain Man i kombinasjon med 
Lårings er en fjellrustning du kan 
stole på..”

Meget bra kjøp
/ uvanlig godt kjøp..” ”

Alt i alt er passformen 
god, eg trur de har fått til 
ei vellykka jakke..

Oppsynsmann SNO, Knut Nylend, RaulandLars 
Reitan

Veil skalljakke: 6200,-  /Veil: vattert jakke: 6300,-

Bruk denne annonsen som VERDIKUPONG på messa !!

3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-3600,-SUPERDEAL, kun under Nordiske jakt & fiskedager, 8-11.august

Fagredaktør
Dag Kjelsaas

Komplett jaktdress (jakke+bukse+lårings) Veil: 9040,- kun: 4600,- 
Medlemspris NJFF Hedmark:

kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-kun 200,-
2 stk. Jervencaps - Veil: 398,-Norges tøffeste!!!...


